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Az egészségügyi ellátást továbbra is Dr. Lipták József háziorvos és Dr. Hargita 
Gyöngyi gyermekorvos látja el. A védőnő ellátást Fülöp Lászlóné.  

Gyermekek számának alakulása: 

2015: 1 fő 

216: 11 fő 

2017:15 fő 

2018: 15 fő 

2019: 9 fő 

2020: 11 fő 

2021: 13 fő 

2022: 12 fő 

Várandósok számának alakulása decemberi állás szerint: 10 fő 

A családok száma decemberi állas szerint: 74 család 

2022 őszén, az új épületbe történt átköltözés, amely nagy változást hozott az 
életünkbe. Felszerelése megfelelő, bár még vannak hiányosságok, az elrendezés 
és a technikai háttér hagy kívánni valót. Ez alatt értem a látásélesség vizsgáló 
táblát is, amit nem tudunk használni a konnektorok nem praktikus elrendezése 
miatt. Emellett a tanácsadás időpontjának módosítására szükség lesz, mivel egybe 
esik a beteg rendeléssel, amely nem felel meg a higiénés elvárásoknak. Így hétfő 
délután történik a nagy gyermekek szűrése (3, 4, 5, 6 évesek). Kedden, reggel 8-
9-ig a várandósoktanácsadása történik, 10-12:30-ig a gyermekek tanácsadása az 
orvossal együtt és önállóan is. 

A nőgyógyászati MSZSZ változatlanul minden hónap első csütörtökén 13:00-tól 
áll a hölgyek rendelkezésére. Dr. Hajósi Ferenc Nőgyógyász szakorvos 
közreműködésével. 

Rendszeres kapcsolatot tartok a Gyermekházzal, a Gyermekjólét Szolgálattal, az 
Óvoda és az Iskola gyermekeivel és dolgozóival is. Napi kapcsolatunk a felmerülő 
gondok, problémák megoldásában és segítésében áll. Az iskolában, óvodában 
rendszeresen tartok előadásokat: egészséges táplálkozás, személyi higiéné, 



felvilágosító előadások, amelyeket igen fontosnak tartok. Szülői értekezleteken is 
rendszeresen részt veszek, ahol felhívom, a szülök figyelmét a kötelességükre is. 

Szervezzük a kötelező oltásokat, melyek köre egyre jobban bővül.    

Sajnos egyre gyakoribb gondként merül fel a higiénés probléma, amely nem csak 
a tetű, hanem a személyi higiéniát is magában foglalja.  

Sajnálattal tapasztalom, hogy a szülők érdektelensége egyre jobban 
megnyilvánul.    

Fontosnak találom a Gyerekház fontosságának kihangsúlyozását és segítséget 
kérni az Önkormányzattól, hogy továbbra is segítsék működésüket és a szülőket 
támogassák a látogatás fontossága miatt. Nagyon sok családnak szüksége lenne a 
támogató közösségre, mivel otthon nem igazán foglalkoznak a gyermekekkel.  

Sem a beszéd, sem a szokás rendszerek kialakítását a családok nem tartják 
fontosnak. Az óvodai beszoktatásnál jelentkeznek ezek a gondok, amik a 
gyerekház látogatásával csökkenthetők lennének.   

2023-ban is folytatódik a méhnyakrák szűrés, melyre szeretettel várom a 
hölgyeket. A meghívó leveleket változatlanul a Népegészségügyi Központ küldi 
ki, előzetes egyeztetés után kedd délután 14:00-tól történik a tanácsadóban. 
Kérném az Önkormányzat és a Képviselőtestületi tagok támogatását és 
segítségét, hogy minél több hölgy részt vegyen a szűrésen, és ez által az 
értelmetlen elhalálozásokat megelőzzük.  

Tisztelettel és köszönettel.   

Fülöp Lászlóné  

Védőnő 

Endrefalva, 2023.03.27. 


